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POHLED DO HISTORIE NAŠÍ OBCE – UDÁLOSTI ROKU 1981 

Májové dny 1981 

Blíží se slavné májové dny, ve kterých budeme manifestovat za šťastný život v míru a 
kdy budeme oslavovat 36. výročí osvobození naší vlasti slavnou Rudou armádou. K 1. máji 
byla celá naše vesnice v úklidu s výzdobou všech domů. Program 1. máje byl všem 
občanům znám, protože obdrželi agitační list, kde bylo vše uvedeno. V 7 hod ráno byl 
budíček a relace v místním rozhlase.  

V 8:15 byl u budovy MNV sraz účastníků prvomájových oslav, odkud byli v počtu asi 
500 osob odváženi do Jedovnic, kde se konala na místním hřišti májová manifestace. 
8. května byl u nás uspořádán lampiónový průvod na Končiny s kladením věnců u pomníku 
R. Terera a u pomníku padlých ve druhé světové válce. Ve 20:00hod byla na Končinách 
zapálena hranice. 9. května byla v místním rozhlase relace k 36. výročí osvobození. 
15. května uspořádala VO KSČ slavnostní schůzi k 60. výročí založení KSČ. Schůze byla 
dobře navštívena.  

Předvolební schůze 

V pátek 22. května 1981 se konala v sále kulturního domu předvolební schůze. 
Předvolební přípravy byly organizačně věcně i termínově řízeny, plánem propagační 
a agitační kampaně. Důležitými mezníky v rámci přípravy voleb byly aktivy předních 
funkcionářů obce ve složení – výbor VO – KSČ – rada MNV – místní výbor Národní fronty a 
předsedové společenských organizací NF. Velmi kladně hodnotí výbor přípravu, průběh 
i výsledky této schůze. Přítomni byly následující hosté: Tajemník OV – KSČ Buček Zdeněk, 
aktivista OV – KSČ Peterka Přemysl, kandidát poslanec ČNR Cihlář Josef, kandidátka na 
poslance KNV – Musilová Zdeňka, kandidátka poslankyně ONV naše občanka Musilová 
Milada. Nový Národní výbor bude mít 27 poslanců, z toho 10 žen. Všichni uvedení poslanci 
se na této schůzi představili voličům. V přísálí byla uspořádána výstavka prací žáků místní 
školy k 60. výročí KSČ a k volbám do NV a zastupitelských sborů. Na ukončení schůze 
předvedli svazarmovci krásné audovizuální pásmo doplněné hudbou i slovem jako 
dokument o splnění volebního programu NF za uplynulé období. Schůze byla dobře 
navštívena.  

Volby – 1981 

Ve dnech 5. a 6. června se v celé naší vlasti konají všeobecné volby do všech stupňů 
zastupitelských sborů. Volíme za poslance kandidáty NF představitele z řad dělníků, 
rolníků a inteligence naše spoluobčany. Hlasováním pro jednotnou kandidátku Národní 
fronty vyjádříme svou vůli jít dál cestou socialismu a míru, cestou rozkvětu naší 
socialistické vlasti. V naší vesnici se konaly volby ve vyzdobené zasedací síni MNV. Celkem 
bylo zaregistrováno 861 voličů včetně 27 poslanců, z toho je 10 žen. Z celkového počtu 
27 poslanců je 11, kteří pracovali v minulém funkčním období. Hromadně manifestačně se 
voleb zúčastnili – výbor KSČ – členové volebních komisí, členové JZD z přidružené výroby, 
členové JZD – BSP z živočišné výroby, členky ČSŽ, učitelský sbor a zaměstnanci ZDŠ, DV 
Jednota a zaměstnanci provozu Jednoty a výbor SČSP. V pátek 5. června odvolilo 806 voličů 
a v sobotu zbytek. Volby byly ukončeny v sobotu 6. června v 10:00 hod. Ve 12 případech 
byli navštíveni s přenosnou urnou nemocní občané. 25 poslanců obdrželo plný počet hlasů, 
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poslankyně A. Šebelová 860 a poslanec F. Pernica č. 9 – 857 hlasů. Vedoucí masny Milada 
Musilová je poslankyní ONV. 

Na dobré přípravě voleb a kladném průběhu volebního aktu se v rámci zákonných 
povinností dobře podíleli členové obvodní volební komise. Zabezpečení voleb, přípravu a 
výzdobu volební místnosti v předvečer 4. června ověřili s. Jiří Fojt, KNV – Brno a Hrazdíra 
Jaroslav, místopředseda ONV Blansko. 

Politické složení je 18 členů KSČ a 9 bezpartijních. 

Ustavující schůze 

Ustavující schůze plenárního zasedání MNV se konala v pátek 26. června 1981 
v pohostinství u Kučerů s následujícím programem. 

Státní hymna – zahájení – volba mandátové a návrhové komise – kulturní program žáků 
ZDŠ – zpráva mandátové komise – složení slibu poslanců – volba předsedy – 
místopředsedy – tajemníka a ostatních orgánů MNV – projev předsedy MNV – diskuze, 
zpráva návrhové komise – schválení usnesení – závěr. 

Ustavující zasedání zahájil v první části a řídil poslanec MNV Emil Skoupý. Přivítal 
přítomné poslance, hosty a další občany a seznámil je s programem zasedání. V krátkém 
úvodu ocenil výsledky voleb jako důkaz důvěry občanů v politiku KSČ. Zdůraznil 
odpovědnost poslanců a MNV jako celku za splnění úkolů volebního programu. Zároveň 
konstatoval, že na plenárním zasedání je přítomno 24 poslanců. 3 poslanci byli řádně 
omluveni. Ověřovatelé zápisu byli určeni poslanci Vladimír Gric a Dr. Bezděková. 
Do mandátové komise byli jednohlasně zvoleni Fr. Urban, Ing. Viktor Horský a Ant. 
Hrazdíra. Návrhová komise byla zvolena ve složení – Karel Zouhar, Jos. Mrázek a 
Fr. Pernica. Do kulturního programu žáků, během něhož jednala mandátová komise, podal 
zprávu předseda této komise Fr. Urban. Dle zápisu obvodní volební komise o volbách do 
MNV ve dnech 5. a 6. června 1981 bylo pro kandidáty NF do funkce poslanců MNV 
odevzdáno 99,75 % hlasů. Všichni poslanci dosáhli věku 21 roků – byli tedy zvoleni.  

Jsou to: profesor Jan Svoboda č. 35 učitel SPŠ Jedovnice – 50 roků, Karel Zouhar č. 55 
technolog „Metra“ Blansko – 55 roků, Iva Růžičková č. 61 účetní „Metra“ Blansko – 38 roků, 
Marie Palánová č. 355, elektromechanička „Metra“ Blansko – 30 roků, Ing. Ludvík Musil č. 
17, technik „Adast“ Blansko – 29 roků, MUDr. Jarmila Bezděková č. 362 lékařka Ostrov – 
34 roků, Radmila Hrazdírová č. 351, úřednice „Čedok“ Blansko – 39 roků, Alena Zouharová 
Sýkorová č. 364 elektromechanička „Metra“ Blansko – 29 roků, Ludmila Dvořáková č. 357 
– elektromechanička „Metra“ Blansko 39 roků, Anděla Šebelová č. 352 dělnice „Adast“ 
Adamov – 33 roků, Bohuslav Pernica č. 359 zámečník ČKD Blansko – 51 roků, Ludvík 
Petlach č. 229 dělník JZD Lipovec – 39 roků, Karel Seemann č. 334 frézař ČKD Blansko – 
45 roků, Vladimír Gric č. 26 slévač ČKD Blansko – 50 roků, Emilie Novotná č. 253 dělnice 
ZDŠ Ostrov 51 roků, Fr. Pernica č. 9 ekonom JZD Vavřinec – Veselice – 32 roků, Fr. Pernica 
č. 127 člen JZD – Vavřinec – Veselice – 36 roků, Anna Mikulášková č. 276 členka JZD 
Vavřinec – Veselice – 41 roků, Jos. Kaláš č. 104 kádrový referent JZD Vavřinec – Veselice – 
48 roků, František Krahulec č. 353 elektromechanik „Metra“ Blansko – 33 roků, Jiří Gregor 
č. 262 dělník Lesní závod Rájec – 29 roků, Josef Mrázek č. 249 elektromechanik „Metra“ 
Blansko – 39 roků, Štěpánek Karel č. 135 montér ZSZ Blansko – 36 roků, Karel Mrázek 
č. 323 projektant ČKD Blansko – 56 roků, Hana Sedláková č. 312 členka JZD Vavřinec – 
Veselice 30 roků, Karel Kuběna č. 304 tajemník MNV – 56 roků, Emil Skoupý č. 260 úředník 
Metra Blansko – 58 roků. 
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Ze 27 zvolených poslanců je 13 dělníků, 5 družstevních dělníků, 4 z řad inteligence 
a 5 ostatních. 18 členů KSČ a 9 bezpartijních. Přítomní poslanci zprávu mandátové komise 
schválili a potvrdili platnost voleb.  

Po tomto aktu složili poslanci do rukou předsedajícího E. Skoupého předepsaný slib. 
Jeho text přečetla A. Mikulášková a poslanci jej potvrdili slovem „Slibuji“, podpisem textu 
a podáním ruky předsedajícímu zasedání. Návrh na nového předsedy MNV podal s. Josef 
Škvařil předseda MV-NF. Návrh byl předem řádně projednán v příslušných orgánech. 
Do funkce předsedy byl navržen Jan Svoboda, profesor SPŠS Jedovnice, bytem Ostrov č. 35. 
Byl jednomyslně zvolen všemi přítomnými poslanci. Po zvolení mu s. Skoupý předal 
závěsný znak jako symbol státní moci. S. Skoupý pak složil do rukou zvoleného předsedy 
svůj poslanecký slib. Za řízení nového předsedy MNV byli zvoleni další funkcionáři 
a orgány MNV a jsou to: 

 Místopředseda Karel Zouhar, tajemník Karel Kuběna. 

 Rada MNV: Jan Svoboda, Karel Zouhar, Karel Kuběna, Vladimír Gric, Fr. Pernica ml., 
Iva Růžičková, Dr Jarmila Bezděková, Bohuslav Pernica, a Ing Ludvík Musil. 

 Komise finanční a plánovací: předseda Karel Zouhar – členové – L. Dvořáková, 
K. Seemann – K. Štěpánek – J. Jelínek – Fr. Urban a A. Sedláková. 

 Komise výstavby a bytová: předseda Vladimír Gric – členové – J. Gregor – J. Kaláš – 
Fr. Krahulec – V. Kučera, J. Jančík a J. Musil. 

 Komise kulturně školská: předsedkyně Iva Růžičková – členové – A. Mikulášková – 
J. Mrázek – A. Šebelová – D. Slaninová – K. Ambrožová a Šebelová M. 

 Komise obchodu a služeb: předseda Fr. Pernica ml. – členové – R. Hrazdírová – 
K. Mrázek – Fr. Pernica st. – M. Slanina – J. Jelínek a F. Černá. 

 Komise sociálně zdravotní: předsedkyně Dr. Jarmila Bezděková – členové – 
H. Sedláková – E. Skoupý – M. Kocmanová a V. Petlach. 

 Komise pro ochranu veřejného pořádku: předseda B. Pernica – členové – E. Novotná – 
L. Petlach – J. Kakáč a A. Kučera. 

 Komise pro mládež a tělovýchovu – Ing. L. Musil – předseda – členové – M. Palánová – 
A. Zouharová – J. Němec – a J. Sedlák. 

Bylo konstatováno, že na první schůzi rady budou ustaveny pomocné aktivy a to: Sbor 
pro občanské záležitosti a Osvětová beseda a stálé vzdělávací středisko – místní lidová 
knihovna a kino.  

Ve svém projevu zhodnotil předseda MNV výsledky voleb, vyzvedl hlavní úkoly 
volebního programu tak, jak jsou shrnuty v závěrečném usnesení a vyložil základní směry 
činnosti MNV z hlediska závěrů XVI. sjezdu KSČ. 

V diskuzi vystoupil s. Josef Radosta, poslanec a člen rady ONV, který zhodnotil průběh 
a výsledky voleb v našem okrese, tlumočil poděkování okresních orgánů za přípravu 
a úspěšný průběh voleb a blahopřál nově zvoleným poslancům.  

Dále vystoupil s. Josef Zouhar předseda VO-KSČ: Hovořil o závěrech XVI. sjezdu pro 
práci MNV a vyzvedl význam a odpovědnost orgánů MNV za splnění úkolů volebního 
programu NF v naší obci. V závěru poděkoval dosavadním poslancům a orgánům MNV 
za jejich práci a blahopřál nově zvolenému Národnímu výboru. Předseda návrhové komise 
s. Karel Zouhar seznámil přítomné poslance a veřejnost s návrhem na usnesení z dnešního 
plenárního zasedání. Předložený návrh, s nímž se mohli všichni přítomní poslanci předem 
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seznámit, byl doplněn v bodě III a všemi poslanci schválen. Jednání ustavujícího plenárního 
zasedání ukončil předseda MNV Jan Svoboda. Vyslovil přesvědčení, že nový MNV dosáhne 
všech cílů, které si stanovil, popřál poslancům i přítomným občanům hodně úspěchů 
v jejich práci. Poděkoval odstupujícímu předsedovi a ostatním poslancům za práci 
v uplynulém volebním období. Na závěr byla zahrána Píseň práce. 

 
Zapsal Jan Svoboda, zápis ověřili: Dr Jarmila Bezděková a Vladimír Gric. 

Ing. Ondřej Hudec, starosta 

KNIHOVNA INFORMUJE 

Ostrovská knihovna je otevřena pro 
všechny návštěvníky pravidelně, a to každé 
úterý, v době od 15.30 – 19.30 hodin.  

Doplňován je pravidelně knihovní fond o 
nové knihy, které si mohou zájemci najít na 
on-line katalogu knihovny. Ten je k dispozici 
na webových stránkách obce v sekci „Obecní 
knihovna“.  

Pokračovaly také známé projekty. 
„Za Knižníčkem do knihovny“, který mohly 
děti se svými rodiči navštěvovat od října 
loňského roku až do května letošního roku. 
Jako každoročně byl zaměřen na rozvoj 
čtenářských návyků od nejmenšího věku. 

S jarem zavítali do knihovny také žáci 
1. ročníků ze Základní školy Ostrov a 
tradičně také vysočanští prvňáci. Od března 
do května pracovali v projektu „Už jsem 
čtenář – Knížka pro prvňáčka“. Za svoje 
aktivity, které pro ně ostrovská knihovna 
připravila, získali knihu Kláry Smolíkové: 
Dubánek a tajný vzkaz. Školáci knihu 
obdrželi od paní knihovnice ve svých třídách za přítomnosti ředitelů škol a třídních učitelů. 

V průběhu prázdnin bude knihovna uzavřena. Od konce srpna se opět budu těšit na 
všechny čtenáře. 

Přeji všem krásné léto a zkuste ho prožít ve společnosti pěkné knihy. 

Mgr. Soňa Švrčinová, knihovnice 

Provozní doba obecní knihovny o prázdninách 

V době od 12. 7. do 17. 8. 2022 je knihovna uzavřena. 
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FOTBALOVÉ JARO JE ZA NÁMI 

Letní měsíce jsou ve znamení 
dovolených a odpočinku, ale ne tak 
v případě sportu. Fotbalové jaro je již 
minulostí a našim týmům se dařilo různě. 

Družstvo mužů má za sebou nejlepší 
sezónu za mnoho let. Díky 3 novým 
hráčům jsme oproti předchozím rokům 
nebojovali s nedostatkem hráčů a rovněž 
kvalita šla nahoru. Výsledkem je 4. místo se 
ziskem 36 bodů při skóre 49:44. 
Dominantní jsme byli zejména na domácím 
hřišti, naopak v jarní části sezóny se nám 
nedařilo na hřištích soupeřů. Nejlepším 

střelcem byl Mirek Gross (14 branek), následovaný Tomem Beltonem (7), Milošem 
Štreitem a Mirkem Sedlákem (oba po 6) a Lukášem Pernicou (5). Nejvytíženějším hráčem 
pak byl nečekaně brankář Michal Lahodný, který zasáhl do všech 22 utkání (1947 minut), 
následovaný Tomem Beltonem a 
Lukášem Pernicou (21 utkání), do 
dvaceti utkání zasáhla čtveřice Michal 
Bezděk, Honza Sedlák a Milošové Ševčík 
a Štreit. Příští sezóna bude o hodně 
náročnější. Vzhledem k tomu, že se 
družstva ze zaniklé IV. třídy přesunula 
do naší soutěže, budeme v příštím roce 
absolvovat významnou porci zápasů 
navíc. Rozšířená III. třída bude mít totiž 
16 účastníků (oproti stávajícím 12) a 
tudíž se zvýší počet zápasů na 30. 

Družstvo malé kopané po loňském sestupu do základní soutěže hraje o postup. 
V polovině ročníku zaujímáme 3., stále ještě postupovou pozici, když na čelo tabulky 
ztrácíme pouhý bod. Prozatím držíme bilanci 4 výher a 2 proher (26:22). 

V mládežnických kategoriích je také 
po sezóně. Žákovské družstvo (které 
máme sloučené s Lipovcem) skončilo 
na solidním 6. místě se ziskem 38 bodů. 
Z naší obce je součástí tohoto družstva 
6 hráčů. Další sloučená družstva 
v kategoriích mladších a starších 
přípravek za sebou mají první soutěžní 
sezónu. Přestože jsme skončili na 
spodních patrech tabulek, děti se 
v průběhu svého prvního fotbalového 
roku výrazně zlepšily a doháněly 
manko oproti zkušenějším soupeřům. 
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Pro příští rok plánujeme 2 družstva starší přípravky a 1 družstvo mladší. V červenci pak 
pro naše děti přípravkového věku plánujeme sedmidenní fotbalové soustředění. 

Z hlediska mimosportovních aktivit jsme pořádali již druhý ročník rockového festivalu 
WOSTROW FEST, kde koncertovaly kapely Visací zámek, XIII. století, Divá Bára, Apple Juice 
a The Desperate Mind. Jeho návštěvnost však zůstala docela za očekáváním, a tak budeme 
zvažovat, zdali se pustíme do dalších ročníků této akce. Do zahájení fotbalové sezóny 
plánujeme uspořádat venkovní hodovou zábavu, která se bude konat netradičně již v pátek 
22. 7. 2022 od 21:00 v areálu kulturního domu.  

Nejen všem sportovním fandům přejeme příjemné léto a mnoho zážitků. 

Ing. Ondřej Hudec, TJ Ostrov u Macochy 

HASIČI INFORMUJÍ 

Vážení spoluobčané, 
v průběhu jara a na začátku léta 
uspořádal náš sbor čtyři velké 
soutěže. Po třech letech 
(21.5.2022) se v Ostrově 
u Macochy opět uskutečnilo Jarní 
kolo hry PLAMEN.  Do areálu 
u kulturního domu přijelo na tuto 
soutěž 24 družstev mladších žáků 
a 28 družstev žáků starších. 
Soutěžilo se v disciplínách: štafeta 
4× 60 m, štafeta 400 m CTIF, PÚ 
CTIF, PÚ Plamen. Mladší i straší 
žáci z Ostrova u Macochy nakonec vybojovali ve svých kategoriích krásná šestá místa. 
Slavnostního vyhlášení se zúčastnila také senátorka Ing. Jaromíra Vítková z Boskovic, 
která vítězným družstvům předala odměny, medaile a poháry. V odpoledních hodinách se 
pak na fotbalovém hřišti uskutečnilo Okresní kolo v disciplíně 60 m s překážkami, do které 
se přihlásilo 80 dorostenců a dorostenek. V této části soutěže však neměl náš sbor žádné 
zastoupení. 

O necelý měsíc později, tedy 18. 6. 2022, pak proběhly noční závody v požárním útoku 
pro kolektivy mladých hasičů, které byly zařazeny do Okresní ligy mládeže a také do 
Okrskové ligy mládeže. Na soutěž, která se konala v hasičském areálu „NA TRATI“, přijelo 
17 družstev mladších žáků. Ti soutěžili ještě za denního světla. Ve 22:00 hod pak začala za 
umělého osvětlení soutěž pro starší žáky. Do této části závodů bylo přihlášeno 21 družstev. 
Na soutěž přijalo pozvání také několik hostů, mezi kterými byli: starostka Krajského 
sdružení hasičů Jihomoravského kraje Bc. Zdeňka Jandová a starosta Okresního sdružení 
hasičů Mgr. Milan Vykydal.  
 

Výsledky soutěže 

Mladší žáci: 
6. místo Okresní liga mládeže 
2. místo Okrsková liga mládeže 

Starší žáci: 
2. místo Okresní liga mládeže 
1. místo Okrsková liga mládeže 
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Poslední akcí v tomto období byla Velká cena Blanenska v požárním útoku. Ta proběhla 
26.6.2022. Na soutěž přijelo celkem 39 družstev mužů, žen, veteránů a dorostenců. Muži 
z Ostrova, díky neplatnému pokusu, obsadili ve své kategorii poslední příčku výsledkové 
listiny a dorostenci vybojovali krásné 3. místo s časem 18,00s.  

Velké poděkování patří všem, kteří se podíleli na organizaci a zabezpečení těchto čtyř 
velkých závodů, ale hlavně sponzorům, bez kterých by se tyto akce neobešly. 

V červenci bude náš sbor opět zabezpečovat tradiční hodové občerstvení u hasičské 
zbrojnice. Již nyní se můžete těšit na bohaté občerstvení (pivo, limo, pochutiny z udírny) 
nebo makrelový večer s živou hudbou. K tanci a poslechu bude hrát skupina STYL 
Petrovice. Proto neváhejte a přijměte srdečné pozvání k příjemnému posezení se svými 
blízkými. 

Pavel Kuchař, kronikář SDH 

PRVNÍ PŮLROK U JEDNOTKY SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 

V prvním půlroce letošního roku jsme 
zasahovali již u 10 událostí, což je 
nadprůměr oproti minulým rokům 
(3× odstranění stromu, 2× požár travního 
porostu, 1× asistence letecké záchranné 
službě a 3× jsme se podíleli na převozu 
uprchlíků z Krajského asistenčního centra 
pomoci Ukrajině pro Jihomoravský kraj do 
ubytovacích zařízení v rámci okresu 
Blansko). V rámci činnosti pro obec jsme 
prováděli zalévání aleje za zemědělským 
družstvem a také u základní školy. 

Začátkem roku jsme obdrželi nový 
dopravní automobil Ford Transit, jehož dodavatelem byla firma Auto Trutnov s.r.o. 
Celková pořizovací cena včetně DPH byla 977 537 Kč, automobil byl financován z dotace 
Ministerstva vnitra (400 000 Kč), Jihomoravského kraje (350 000 Kč) a městyse Ostrov u 
Macochy, který doplatil 227 537 Kč. Vozidlo je využito pro účely jednotky požární ochrany, 
a to zejména u zásahu technického charakteru (odstranění stromů, likvidace hmyzu, 
transport osob apod.). Za tak krátkou dobu byl automobil nasazen při řešení sedmi 

mimořádných událostí. 
V letošním roce jsme měli zažádáno 

o dotaci z Jihomoravského kraje na nutnou 
obnovu dýchací techniky v rozsahu 
95 200 Kč, bohužel tato dotace nebyla 
schválena z důvodu velkého počtu zájemců.  

Dále máme schválenou dotaci 
od společnosti Agrofert v rámci hasičského 
dotačního fondu v rozsahu 40 000 Kč pro 
pořízení 4 ks přileb, které jsou kompatibilní 
s požadavky na dýchací techniku, kterou 
bude nutné v budoucnu pořídit, jelikož 
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současný typ dýchací techniky již pomalu přesluhuje. Městys bude dotaci na přilby 
doplácet částkou 5 495 Kč. 

Jednotka má v současné 
době 19 členů a v rámci odborné 
přípravy pravidelně každý 
měsíc probíhá školení, údržba 
svěřeného majetku a požární 
techniky.  

Někteří členové jednotky se 
v květnu zúčastnili výcviku 
zaměřeného na letecké hašení s 
využitím letadla letecké 
hasičské služby a vrtulníkem se 
zavěšeným bambivakem 
(vakem na vodu). 

Závěrem, blíží se sezóna 
likvidace obtížného hmyzu, na 
jehož odstranění je jednotka vybavena. V případě potřeby jeho likvidace, kdy hmyz 
ohrožuje nějakým způsobem osoby, je možné mimo kontaktování krajského operačního 
střediska hasičů (tel č. 150), kontaktovat velitele jednotky sboru dobrovolných hasičů, 
pana Jana Pupíka, na tel. č. 721 152 012 nebo , v případě nedostupnosti, zástupce velitele 
jednotky, pana Jiřího Vymazala ml., na tel. č. 728 706 420, kteří provedou úkony nutné pro 
výjezd bez nutnosti dálkové aktivace rotační sirény na obecním úřadu, a to v kooperaci s 
operačním střediskem hasičů. 

Velitel jednotky JSDH městyse Ostrov u Macochy 
Bc. Jan Pupík 

ÚŘAD MĚSTYSE INFORMUJE 

Závěrečný účet za rok 2021 

Dne 17.6.2022 schválilo Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy závěrečný účet za 
rok 2021. Bylo tak potvrzeno hospodaření obce v loňském roce. Příjmy obce dosáhly 
v tomto roce 22.151.497,72 Kč, výdaje byly 19.321.154,96 Kč.  

Na straně příjmů tvořily největší položku v loňském roce daňové příjmy 
(cca 19,7 mil. Kč). Nedaňové příjmy dosáhly výše 1 mil. Kč, na této částce se nejvíce 
podílely příjmy z nájemného (cca 500 tis. Kč), třídění odpadu (200 tis. Kč) a další. 
Kapitálové příjmy, tvořily pouze příjmy z prodeje pozemků, jejichž výše dosáhla v loňském 
roce 10 tis. Kč. Transfery, což jsou v podstatě přijaté dotace, pak činily cca 2 mil. Kč.  

Největší stavbou v loňském roce byla rekonstrukce komunikace k ZŠ. Celkové náklady 
na tuto stavbu se vyšplhaly na 5.141 tis. Kč, z toho 2,7 mil. Kč bylo uhrazeno z dotace 
(v letošním roce). V rámci této stavby byla zrekonstruována komunikace (250 m), 
parkoviště (18 míst), byl postaven nový chodník a část chodníku (naproti zdravotnímu 
středisku) byla opravena a rovněž byla zrealizována nová dešťová kanalizace. Další 
komunikace, která byla opravena, je úsek komunikace okolo „Bistra“ v délce 65 m. Tato 
oprava vyšla na 680 tis. Kč. Zahájili jsme opravu skladu na ul. Bělá. V loňském roce jsme 
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uhradili za stavební a další práce cca 300 tis. Kč, z toho 150 tis. Kč bylo hrazeno z dotace 
Jihomoravského kraje. Další významné kapitálové položky byly hrazeny za nákup 
pozemků (700 tis. Kč), projektovou přípravu intenzifikace ČOV (700 tis. Kč), projektovou 
dokumentaci na stavbu tělocvičny u ZŠ (650 tis. Kč), nebo územní plán (300 tis. Kč). 

V rámci provozních výdajů směřovaly finanční prostředky například do ZŠ a MŠ – 
2,5 mil. Kč (z toho 1,7 mil. Kč příspěvek na provoz ZŠ), chod úřadu (1,65 mil. Kč), péče 
o veřejnou zeleň – platy zaměstnanců, pohonné hmoty, vybavení atd. (1,45 mil. Kč), 
zastupitelstvo městyse (1,3 mil. Kč), odpadové hospodářství (1,1 mil. Kč), provozní výdaje 
KD (430 tis. Kč), elektřina a opravy veřejného osvětlení (210 tis. Kč), rozhlasy, dotace pro 
organizace a další drobnější výdaje. 

Dlouhodobě do financování obce zasahují rovněž úvěry. Za úvěr přijatý v roce 2018 na 
výkupy pozemků za bytovkami jsme v roce 2021 uhradili 800 tis. Kč.  

Na začátku kalendářního roku 2021 jsme disponovali na kontech souhrnnou částkou 
10,635 mil. Kč, v závěru roku jsme pak na našich účtech evidovali 12,666 mil. Kč. V průběhu 
loňského roku jsme tak dokázali hospodařit s přebytkem vyšším než 2 mil. Kč, což 
vzhledem k vleklé krizi (zejména ve veřejné sféře) a množství investic považuji za dobrý 
výsledek. 

Rekonstrukce komunikací na Sadové 

V únoru letošního roku jsme zahájili výběrové řízení na rekonstrukci komunikace na 
ul. Sadová. Tato stavba se skládá ze 2 úseků v celkové délce 500 m. První úsek 
rekonstruované komunikace začíná u transformátoru (u hřiště) a vede kolem novostavby 
dětské léčebny směrem k lesní mateřské školce. Druhý úsek je potom horní větev ulice 
Sadové. Projekční náklady na tuto stavby byly 13,1 mil. Kč (vč. DPH). Ve výběrovém řízení 
vyhrála nabídka firmy STRABAG, a.s. v hodnotě 9,1 mil. Kč. Ušetřili jsme tak 30 % 
projektové ceny, vyčíslené na 4 mil. Kč.  

V závěrečné části přípravy stavby vstoupil do jednání rovněž „Svazek vodovodů a 
kanalizací“ měst a obcí z Boskovic s žádostí o opravu kanalizace ve spodní části dotčené 
stavby. V současné době je zpracovávána projektová dokumentace na opravu této 116 m 
dlouhé kanalizace. Zdali bude tato část realizována, bude zřejmé během července. 

Vzhledem ke skutečnosti, že v dotčené části budované komunikace probíhá výstavba 
dětské léčebny, bude nutné při realizaci stavby brát ohledy rovněž na tuto stavbu. 

Stavba komunikace bude zahájena předáním staveniště dne 25.7.2022. První úsek 
prací bude probíhat ve spodní části stavby, kde bude realizována dešťová kanalizace a 
v případě schválení i oprava splaškové kanalizace. Poté budou realizovány zemní práce ve 
spodním úseku komunikace. Jako poslední bude realizován úsek horní části komunikace, 
který se bude týkat nejvíce obyvatel. Na závěr budou v celém rozsahu realizovány horní 
(asfaltové) vrstvy. Vzhledem k tomu, že rozsah stavby je veliký, dochází k souběhu 2 staveb 
a možnosti parkování budou zcela jistě omezené, žádám všechny obyvatele, kterých se tato 
stavba dotkne, o velkou porci trpělivosti. 

Doplacení úvěru 

V minulosti naše obec přijala celou řadu úvěrů na různé záměry. Poslední, doposud 
nesplacený úvěr je z roku 2018, který byl přijat na odkup pozemků za bytovkami 
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(v celkové výši 4 mil. Kč). Vzhledem ke skutečnosti, že obec v minulých létech hospodařila 
s velkými přebytky (k 1.1.2022 jsme disponovali částkou 12,6 mil. Kč) rozhodli jsme se, že 
stávající úvěr doplatíme mimořádnou splátkou ke 30.6.2022. Od 1.7.2022 tak již nebude 
naše obec zatížena žádným úvěrem. 

Veřejné projednání návrhu ÚP 

Od roku 2018 jsme zahájili první krůčky za získáním nového územního plánu. Celý 
tento časové náročný administrativní proces byl ještě přibrzděn probíhajícími 
pozemkovými úpravami, na které tento územní plán navazoval. Tím se zpracování 
územního plánu o více než rok opozdilo. Po sérii administrativních úkonů byl vybrán 
dodavatel na zpracování územně plánovací dokumentace naší obce. Po zpracování 
prvotního návrhu územně plánovací dokumentace následovala první fáze projednávání, 
do které se zapojily zejména dotčené orgány státní správy, ale částečně také obyvatelé 
s vazbou na naši obec.  

Původní dokumentace bylo částečně upravena dle vznesených připomínek. 
V uplynulém čtvrtletí probíhalo druhé kolo projednávání návrhu ÚP, které bylo určeno pro 
veřejnost. V rámci připomínek jsme obdrželi jednu námitku.  

Za zpracování územně plánovací dokumentace uhradíme celkem 371.470 Kč, vč. DPH. 
Díky přiznání hned dvou dotací na tento projekt však bude drtivá většina nákladů 
uhrazena z dotačních prostředků – konkrétně z Ministerstva pro místní rozvoj bude 
hrazeno cca 211 tis. Kč, z Jihomoravského kraje 160 tis. Kč. 

Chystané projekty – ZŠ  

Zajímavé projekty spojené s energetickými úsporami chystáme v naší základní škole, 
která jako náš největší spotřebitel energií, významně doplácí na zdražování energetických 
komodit, které proběhlo za poslední rok a stále se prohlubuje. 

V oblasti spotřeby jako velký potenciál úspory vnímáme školní kuchyň, která je nejen 
zastaralá, ale rovněž energeticky hodně náročná. V současné době připravujeme projekt 
na kompletní rekonstrukci kuchyně. V průběhu podzimu by měl být vyhlášen příjem 
žádostí o dotaci na rekonstrukce školních kuchyní, který bychom chtěli využít. 

Snížit energetickou náročnost a s tím spojené finanční prostředky si klade za cíl rovněž 
druhý náš záměr spojený se školou. Tímto záměrem je výstavba fotovoltaické elektrárny 
na střeše budovy. V současné době zpracováváme podklady a připravujeme projekt. 
Rovněž v tomto případě budeme čekat na dotační příležitosti, které by měly být otevřeny 
v závěru tohoto roku. 

Podporované byty – pronájem bytu 

Naše obec, jakožto majitel podporovaných bytů (u spodní samoobsluhy) má zveřejněný 
záměr na pronájem těchto bytových prostor s regulovaným nájemným. V současné době 
jsou volné 2 bytové jednotky, každá o výměře 30,4 m2. Zájemci, se kterými můžeme uzavřít 
smlouvu na dobu neurčitou musí splňovat 2 podmínky. Nesmí vlastnit žádnou nemovitost 
k bydlení a musí být starší 70 let. Více informací můžete získat na úřadě městyse u paní 
Opatřilové.  

Ing. Ondřej Hudec, starosta 
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Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA A RADY MĚSTYSE 

Rada městyse Ostrov u Macochy na své 45. schůzi, konané dne 30. 3. 2022: 

 schválila účetní závěrku ZŠ a MŠ Ostrov u Macochy za rok 2021 

 schválila hospodářský výsledek ZŠ a MŠ Ostrov u Macochy za rok 2021 a jeho krytí ve 
výši 114.830,71 Kč z rezervního fondu 

 schválila smlouvy č. 540 a 541na pronájem hrobových míst 

 schválila zápis do kroniky městyse za rok 2021 

Rada městyse Ostrov u Macochy na své 46. schůzi, konané dne 25. 4. 2022: 

 schválila rozpočtové opatření č. 3 

 vybrala na základě doporučení hodnotící komise jako nejvhodnější na realizaci veřejné 
zakázky malého rozsahu „Rekonstrukce místních a účelových komunikací, Ostrov u 
Macochy“ nabídku firmy STRABAG a.s. za cenu 7.525.069,94 Kč bez DPH, stanovila další 
pořadí nabídek: 2. EUROVIA CS, a.s. za cenu 8.399.066,49 Kč bez DPH, 3. RONYTRANS, 
s.r.o. za cenu 8.759.831,53Kč bez DPH a schválila smlouvu o dílo s vybranou firmou 

 souhlasila s novostavbou RD na pozemku p.č. 1753/48 

 souhlasila s novostavbou RD na pozemku p.č. 81/5 

 souhlasila s předloženou nabídkou firmy PKV BUILD s.r.o., Brno na výpočet statické 
únosnosti střechy na budově ZŠ a MŠ Ostrov u Macochy k instalaci panelů fotovoltaické 
elektrárny za cenu 150.645 Kč včetně DPH 

Rada městyse Ostrov u Macochy na své 47. schůzi, konané dne 30. 5. 2022: 

 schválila rozpočtové opatření č. 4 

 schválila ukončení nájmu k podporovanému bytu č. 6 v domě č. p. 464 dohodou ke dni 
31. 5. 2022 a nájem bytu č. 4 v podporovaném domě č. 464 paní V. S., bytem č.p. 464 
679 14 Ostrov u Macochy od 1. 6. 2022 na dobu neurčitou 

 schválila smlouvy č. 542 a 543 na pronájem hrobových míst 

 souhlasila s dodatečným povolením vinného sklepu, akumulační nádrže (dešťová 
voda) a opěrné zdi v Ostrově u Macochy na pozemku p.č 1642/17 podle předložené PD 

 souhlasila s nástavbou RD č.p. 339 

 schválila uzavření smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje na 
zkvalitnění služeb TIC ve výši 33.790 Kč a restaurování litinového kříže na hřbitově ve 
výši 49.000 Kč 

 doporučila ZM program a návrhy jednotlivých usnesení 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy na svém XVII. zasedání, konaném dne 
17. 6. 2022: 

 vzalo na vědomí rozpočtová opatření č. 3 a 4 

 vzalo na vědomí plnění rozpočtu městyse za období 1-4/2022 

 souhlasilo s celoročním hospodařením a finančním vypořádáním městyse Ostrov 
u Macochy za rok 2021, včetně zprávy nezávislého auditora o výsledku přezkoumání 
hospodaření městyse za rok 2021 bez výhrad a schválilo Závěrečný účet městyse 
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Ostrov u Macochy za rok 2021 s celkovými příjmy ve výši 22.151.497,72 Kč, 
s celkovými výdaji ve výši 19.321.154,96 Kč a s financováním ve výši -2.830.342,76 Kč 

 schválilo účetní závěrku městyse Ostrov u Macochy za rok 2021 

 schválilo uzavření kupní smlouvy a smlouvy o budoucí kupní smlouvě k pozemku p.č. 
PK 1376/20, uzavření kupní smlouvy k pozemku p.č. PK 1376/11 a uzavření smlouvy 
o smlouvě budoucí kupní k přednostní koupi stavebního pozemku 

 schválilo zřízení věcného břemene na pozemku p.č. 354/149  

 schválilo prodej předzahrádek ležících na části pozemku p.č. 354/1 majitelům 
přilehlých RD č.p. 120, 154, 247, 254, 259, 260, 261, 267 a 413 

 schválilo darovací smlouvu na přijetí daru – prodloužení řadu splaškové kanalizace na 
pozemcích p.č. 1681, 1752/10 a 1752/19 

 vzalo na vědomí informaci o čerpání dotace na sociální služby 

 schválilo dohodu o provedení práce 

 vzalo na vědomí zprávu o činnosti Rady městyse od XVI. zasedání Zastupitelstva 
městyse 

Ing. Ondřej Hudec, starosta 
Ing. Ivo Ambrož, místostarosta 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA OSTROV U MACOCHY 

Přehled důležitých termínů 

Mateřská škola je v provozu do 15. 7. 2022. 
Příměstský tábor proběhne ve dnech od 1. do 8. 7. 2022.  
Slavnostní zakončení školního roku se uskutečnilo 30. 6. 2022 v 9.15 hod. 
Nový školní rok začne společným zahájením ve vestibulu školy, a to 1. 9. 2022 v 9.15 hod. 
Na zvolené střední školy byli přijati všichni žáci, přijímací zkoušky zvládli úspěšně. 
Cirsiády přinesly řadu cenných úspěchů a navázaly na dlouhodobou úspěšnost žáků školy.  
Proběhl den otevřených dveří (4. 4. 2022 a v sobotu 9. 4. 2022). 
Při zápis do ZŠ (25. 4. 2022) bylo do 1. třídy zapsáno 23 dětí. 
Zápis do MŠ a LMŠ byl rozložen do tří dnů, mateřskou školu bude navštěvovat 105 dětí 
v pěti odděleních (MŠ Krasová, LMŠ a tři třídy v MŠ Ostrov). 
Po dvouleté přestávce se uskutečnil Školní ples a Šamalíkova míle. 

Cirsiáda v matematice – medaile v každé 
kategorii 

Letošní ročník byl pro ostrovskou školu 
velice úspěšný. Jedno první, jedno druhé, dvě 
třetí a jedno čtvrté místo je důkazem vysoké 
konkurenceschopnosti našich žáků. I po 
distanční výuce je úroveň jejich znalostí více než 
dobrá, a to se potvrdilo i při přijímacích 
zkouškách na střední školy.  

Mgr. Věra Hrazdírová, uč. M 
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Cirsiáda z Čj 

Po delší covidové pauze proběhla koncem května Cirsiáda z Čj. Našim žákům se ve 
všech kategoriích dařilo. Ze 6. třídy zvítězila naše žákyně Markéta Kubíčková, v kategorii 
sedmých tříd se na 3. místě umístil Vojtěch Veselý. Z 8. třídy se na pomyslném 3. místě, kdy 
se před ním o dvě příčky dělili žáci se stejným počtem bodů, umístil Petr Válek. 

Za vynikající reprezentaci školy všem děkuji a v dalším studiu přeji hodně úspěchů. 

Mgr. Alena Zukalová, uč. Čj 

Malá Cirsiáda  

24. 5. se žáci pátého ročníku zúčastnili soutěže škol 
Cirsia v matematice, českém jazyce a anglickém jazyce. 
Každá z šesti škol mohla nominovat dva žáky do každé 
kategorie. Naše škola vyslala pět žáků. Na krásných třetích 
místech se umístili Jakub Belton v českém jazyce a Lada 
Vařejková v anglickém jazyce.  

Všem žákům velice gratuluji a děkuji za vzornou 
reprezentaci školy. 

Mgr. Martin Nippert, tř. uč. 5. tř. 

Dyslektická olympiáda 

Žáci 1. stupně se zúčastnili Dyslektické olympiády v ZŠ Sloup. Olympiáda byla určena 
pro žáky se speciálními vzdělávacími potřebami. Získali jsme krásné 3. místo. 

Mgr. Marie Podrazilová 

3D tisk   

Letos do naší školy přibyl nový technický kroužek 
zaměřený na 3D tisk a spolu s ním i čtyři nové 3D tiskárny. 
Tento kroužek navštěvují dvakrát týdně žáci druhého stupně 
s možností dozvědět se o této technologii něco víc. Tiskárny si 
tak mohli sami zkusit sestavit a postupně i lépe poznat, jak 
fungují. V jednoduchém modelovacím programu si tak poprvé 
navrhli žeton do košíku, který postupem času doplnil stojánek 
na mobil a další předměty. V rámci tohoto kroužku se nám 
také podařilo zdarma získat pátou 3D tiskárnu od firmy Prusa. 

Bc. Michal Hrazdíra 

Rodilý mluvčí v hodinách angličtiny 

Působení rodilého mluvčího na naší škole je pro žáky 
velkým přínosem. Jednou měsíčně přináší zpestření do hodin angličtiny ve všech třídách 
2. stupně. Děti si zvykají na přirozený přízvuk a učí se lépe výslovnosti. Zbaví se strachu 
z mluvení a učí se angličtinu používat při každodenní komunikaci.  

Mgr. Lenka Loskotová, uč. Aj 
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Návštěva římských legionářů 

Žáci prvního, druhého stupně i předškoláci 
měli díky panu Pončíkovi a jeho přátelům 
možnost vrátit se v čase a ocitnout se v táboře 
římských legií, kde toho bylo hodně k vidění a 
vyzkoušení. Děkujeme za to! 

Mgr. Žaneta Vybíhalová 

Malí čtenáři 

6. 6. 2022 nás v první třídě navštívila paní 
knihovnice, paní Švrčinová. Bylo to poslední setkání projektu Už jsem čtenář. Děti se 
pochlubily splněnými úkoly a hlasitým čtením úryvků z knihy. Pak přišla odměna: děti 
dostaly krásnou knížku O dubánkovi. Věřme, že láska ke knihám bude v dětech dál růst. 

9. 6. 2022 prvňáci s knihami prožili další příjemné chvíle v rámci akce Jsem čtenářem. 
Tentokrát děti besedovaly s paní učitelkou Mgr. Alenou Zukalovou, správkyní žákovské 
knihovny. Dozvěděly se o novinkách v knihovně, seznámily se s poutavými ukázkami 
z knih. Zároveň děti předvedly své čtenářské umění. 

Mgr. Václav Kučera 

Dlouhodobý enviromentální projekt „Náš pestrý les“ třídy 3. A 

Minulý týden se žáci 3.A zúčastnili další fáze dlouhodobého enviromentálního projektu. 
Dlouhodobost projektu je významná zvláště v našem „klikacím“ světě. Účastníci projektu 
získávají povědomí o délce procesů v přírodě, vyzkouší si náročnou práci v lesnictví 
a uvědomí si hodnotu své práce. 

V měsíci březnu jsme se zúčastnili přípravné fáze a to vyklízení těžebních zbytků 
a jejich pálení po těžbě dřeva. 

Koncem května si žáci vysadili pod odborným dohledem listnaté dřeviny – buky a duby. 
V péči o výsadbu budou pokračovat. 

Fyzicky náročnou práci třeťáčci zvládli na výbornou a od zaměstnanců lesního podniku 
opět sklidili slova chvály a uznání. 

Mgr. Ivana Kunderová, tř. uč. 3. A 

Exkurze Dukovany 

Žáci II. stupně se zúčastnili exkurze do 
jaderné elektrárny Dukovany. Také navštívili 
přečerpávací vodní elektrárnu Dalešice. Žáci 
viděli demonstrativní ukázku, jak funguje 
jaderná elektrárna. Ve vodní elektrárně shlédli 
turbínu, která byla poté nahrazena výkonnější. 

Bc. Lýdie Králová 
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Škola v přírodě 

S žáky 5. A a 3. B jsme v měsíci dubnu vyjeli na výlet do Záchranné stanice a ekocentra 
„Pasíčka“, která se nachází v Boru u Skutče. Součástí areálu je přístupná expozice zvířat 
žijících v ČR. Žáci se seznámili se záchranáři zvířat, vykopali si kostru dinosaura a ze sádry 
do forem odlili trilobita nebo zub žraloka. Všichni si výlet a spaní na tři noci velice užili.  

Mgr. Martin Nippert, tř. uč. 5. tř. 

Adopce psíka mývalovitého 

Žáci 3.B se zařadili mezi sponzory psíka mývalovitého. Už v průběhu školy v přírodě 
"Pasíčka" se žáci společně rozhodovali, které poraněné zvíře si za třídu vyberou a podpoří 
ho finanční částkou, která bude použita pro jeho léčbu, rehabilitaci, stravu apod. 

Děkujeme touto cestou rodičům, kteří program: "Adoptuj zvířátko", podpořili. 

Mgr. Jitka Muchová, uč. 3. B tř. 

Netradiční Den dětí 

1. 6. 2022 přijel k naší škole 
POLYBUS vybavený spoustou 
pomůcek. 

Lektoři si pro žáky 
1. stupně připravili programy: 
Od kutění k řemeslu a S 
přírodou jsem kamarád. Žáci si 
osvojovali vědomosti z oblasti 
přírody, lesního hospodářství 
a řemesel. Následně si 
vyzkoušeli vyrobit svůj vlastní 
předmět ze dřeva, který všem 
udělal radost. 

Mgr. Jitka Muchová, uč. 3. B tř. 

Od školičky ke škole  

Koncem školního roku si žáci 7. ročníku připravili hravé dopoledne pro děti z mateřské 
školy v Ostrově i v Krasové, během kterého si děti otestovaly nejen svou fyzickou zdatnost, 
ale i znalost pohádkových zvířátek. Sedmáci si zase vyzkoušeli v praxi práci s malými dětmi 
a současně zavzpomínali na svá léta strávená ve školce.   

Mgr. Lenka Loskotová, tř. uč. 7. roč. 

Výzdoba školy 

Žáci druhého stupně se v uplynulých dvou týdnech v rámci pracovních činností a 
výtvarné výchovy ve spolupráci se školní družinou zapojili do výzdoby školního vestibulu. 
Napříč všemi ročníky vytvořili společně čápa sedícího na komíně a rybník plný ryb. Žabky 
dodaly děti ze školní družiny. 

Mgr. Jana Králová, uč. Vv 
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You Dream We Run 

O víkendu 10.-11. června 2022 proběhl 
8. ročník charitativního štafetového běhu, 
který podporuje zdravotně znevýhodněné 
občany. Náš tým “ZŠ a MŠ Ostrov 
u Macochy” měl bezmála 70 členů. 
Byl tvořen jednotlivými žáky, ale také 
celými rodinami. Za 24 hodin se nám 
společně podařilo uběhnout 693 kol, což je 
277 km a vybojovali jsme si tak 14. místo 
z celkových 57 týmů.  

Všem zúčastněným patří velké díky. 

Mgr. Anna Musilová 

Úprava školní zahrady 

Ve spolupráci s městysem vyrobili techničtí zaměstnanci školy zbrusu nové vyvýšené 
záhony. Nařezali kulatinu na fošny, opatřili ochranným nátěrem a z nich záhony zhotovili.  

Žáci 6. ročníku navozili zeminu a humus z kompostu, který je umístěný na školním 
pozemku. 

Celkem vzniklo pět nových záhonů. 
Žáci 4. a 6. ročníku následně vyseli na tyto nové záhony několik druhů zeleniny. 

Následně pozorují, jak zasetá semínka klíčí a objevující se malé rostlinky např. hrachu nebo 
mrkve. 

Mgr. Karel Hasoň, Ph.D. 

Rozloučení s předškoláky 

V úterý 7.6. 2022 se před 
školou uskutečnilo tradiční 
rozloučení s předškoláky. 
15 předškolních dětí nacvičilo 
pásmo básniček a taneček na 
motivy známého muzikálu 
Pomáda. Děti se nelehkého úkolu 
zhostily bravurně a jako budoucí 
školáci vše hravě zvládly a s 
radostí předvedly. 

Po vystoupení pak děti byly na 
školáky pasovány, odměněny 
odznáčkem, knížkou a něčím dobrým na zub. Věříme, že budoucím školáčkům se bude 
v jejich nové etapě dařit a na školku si vždycky rádi vzpomenou.  

Dominika Pernicová, uč. MŠ 
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Překvapení pro maminky 

Překvapení a dárek pro maminku přišli 
spolu s dětmi do MŠ Krasová vyrobit tentokrát 
tatínci. Tatínkům a dětem se práce opravdu 
vydařila, vyrobili maminkám pro radost a k 
jejich svátku krásná srdíčka. 

Hana Pernicová, uč. MŠ 

Tvoření Berušek v přírodě  

Nejmenší děti ze třídy Berušek rozvíjí svoji fantazii i venku. Z květů sedmikrásek a 
pampelišek vykouzlily krásné obrazy.  

Monika Crháková, uč. MŠ 

Výlet za zvířátky 

Den dětí u Sluníček  
Děti ze třídy Sluníček vyrazily na dopolední výlet na farmu Gremy do Krasové. Společně 

jsme pozorovali život zvířátek na farmě. Paní majitelka nám ukázala husy, housátka, 
kuřátka, slepice, kozy, koně. Všechna zvířátka jsme si mohli pohladit a prakticky jsme si 
osvojili znalosti z minulých dnů ve školce, kde jsme si povídali o zvířátkách. 

Bc. Veronika Ovadová, uč. MŠ 

Lesní mateřská škola 

Do jurty se nám opět vloudilo jaro, my odhodili zimní hávy a začalo nové teplejší 
dobrodrůžo! Co se schovává pod kameny v dubnu? Co se hýbe a mrská v kaluži v květnu? 
A proč je v červnu v jeskyni chládek a venku se mouchy potí v letu? Všemu přijdeme na 
kloub a k tomu srandy bude plný kotlík. 

Mgr. Vojtěch Jašíček, uč. LMŠ 

Šamalíkova míle 

Běžecký závod Šamalíkova míle nese 
název podle známého rodáka z Ostrova u 
Macochy, který přispěl významným 
způsobem k rozvoji celého regionu. První 
ročník závodu se běžel v roce 2012, kdy 
Ostrov u Macochy slavil 100 let od 
povýšení na městys. Od té doby se 
Šamalíkova míle běhá každý rok. Letošní 
závod se uskutečnil po dvouleté odmlce. 
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Nové pojetí výuky informatiky a školní časopis 

Školní časopis vyšel letos čtyřikrát. Na jeho tvorbě se podíleli žáci 6. ročníku. Rozdělili 
si témata, sepsali krátké reportáže a pořídili fotky.  

Tvorba žákovského časopisu patří do nově pojímané výuky informatiky a čtenářské 
gramotnosti, kdy se jednotlivé dovednosti prolínají a tvoří celek. Navíc je činnost 
provázána s týmovou prací na společném díle. K psaní příspěvků a pořizování 
fotodokumentace používali školní iPady.  

 
 

Příjemné prožití letních dnů, dnů odpočinku, dovolených a volna a pro děti příjemné 
a pomalu ubíhající prázdniny jménem školy a všech zaměstnanců přeje 

Mgr. Karel Hasoň, Ph.D., ředitel školy 
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KULTURNĚ SPOLEČENSKÉ A JINÉ AKCE  

21. 7. 2022 
čtvrtek 17:00 

Hodové občerstvení u hasičky 

22. 7. 2022 
pátek 16:00 

Posezení u hasičky 

22. 7. 2022 
pátek 21:00 

Venkovní hodová zábava – hraje SMARAGD – areál KD 

23. 7. 2022 
sobota 14:00 

Makrelový večer s živou muzikou – hraje STYL – u hasičky 

24. 7. 2022 
neděle 9:00 

Hodová mše svatá 

24. 7. 2022 
neděle 10:00 

Posezení u hasičky 

24. 7. 2022 
neděle 15:00 

Vystoupení dechového souboru BIVOJANKA – před hasičkou 
Vystoupení mažoretek 

1. 9. 2022 
čtvrtek 9:15 

Zahájení školního roku – ZŠ 

9. 9. 2022 
pátek 18:00 

XVIII. zasedání Zastupitelstva městyse – hasičská zbrojnice 

10. 9. 2022 
sobota 9:00 – 18:00 

Gulášobraní a košt slivovice – areál KD 

23. 9. 2022 
pátek 14:00 – 22:00 

Komunální volby – kino 

24. 9. 2022 
sobota 8:00 – 14:00 

Komunální volby – kino 
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